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SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till energi- och näringsminister Ebba Busch (KD)

2023/24:90 Interna elnät mellan olika byggnader och fastigheter

Sedan den 1 januari 2022 är ellagen ändrad så att det är möjligt att bygga egna 
interna elnät mellan olika byggnader och fastigheter. Även husägare får dela el 
med varandra utan krav på tillstånd eller koncession.

Det vi nu ser är att flerbostadsfastighetsägare som vill göra detta stöter på 
problem. När fastighetsägarna ansöker om att ha en anslutning på befintlig 
fastighet med flera byggnader säger elnätsbolagen nej. De hänvisar till att lagen 
är otydlig. 

Detta innebär att man behöver vända sig till Energimarknadsinspektionen för 
beslut. Det för med sig väldigt långa handläggningstider innan man får besked. 
Det tar ofta mer än ett år, vilket innebär att vi förvärrar elbristen när vi kunde 
ha förbättrat den.

Flerbostadsbolagen gör stora investeringar i styrsystem, solceller och så 
vidare men kan inte använda det fullt ut innan defått beslut från 
Energimarknadsinspektionen. 

Med anledning av ovanstående vill jag ställa en fråga till energi- och 
näringsminister Ebba Busch:

 

Vad kan ministern göra åt den uppkomna situationen där 
energieffektiviseringar uteblir på grund av nätbolagens nekande och därtill 
långa handläggningstider innan ett beslut kommer?

………………………………………

Monica Haider (S)

Från Riksdagsförvaltningen
2023-10-06
Besvaras senast
2023-10-18 kl. 12.00
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Överlämnas enligt uppdrag

Gergö Kisch


